
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 

23. BŘEZNA 2023, 16.30, ZASEDACÍ MÍSTNOST REKTORA, REKTORÁT JAMU 

 

Přítomni:  

MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., MBA (předseda AS JAMU), Hana Haničincová 
(místopředsedkyně AS JAMU), MgA. Daniela Peclová (tajemnice AS JAMU), MgA. Lucie 
Abou, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., prof. MgA. Jan Jiraský, Ph.D., doc. MgA. Vít Spilka, 
Mgr. Petr Svozílek (od 17.00), doc. MgA. Jakub Klecker, BcA. Adéla Szturcová 

Omluveni: 

MgA. Filip Urban, Mgr. Andrea Jochmanová, Ph.D. 

Hosté: 

MgA. Petr Michálek (rektor JAMU), Ing. Dana Horníčková (kvestorka JAMU), JUDr. Lenka 
Valová (prorektorka pro studium a kvalitu JAMU), doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF JAMU), 
doc. MgA. Jana Goliášová (proděkanka pro věci studijní a pedagogické HF JAMU), Ing. Jana 
Vondráčková (tajemnice HF JAMU), doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D. (vedoucí katedry 
cizích jazyků HF JAMU), doc. Mgr. Dana Drápelová, odb. as. Bohumír Stehlík (zástupci odbory 
JAMU) 

Program: 

1. Schvalování návrhu neinvestiční i investiční částí rozpočtu JAMU pro rok 2023 
2. Schvalování návrhu novely Mzdového předpisu JAMU 
3. Projednávání platových poměrů akademických i neakademických pracovníků 

uměleckých VŠ 
4. Projednávání možných změn ve volbě akademických senátů JAMU 
5. Různé 

Zahájení 

Předseda AS JAMU MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D. zahájil zasedání AS JAMU  
a přivítal přítomné senátory a hosty. Přítomno bylo 10 senátorů. Předseda konstatoval,  
že zasedání AS JAMU bylo svoláno podle všech náležitostí a v souladu s Jednacím řádem AS 
JAMU a prohlásil senát za usnášeníschopný. Zápis vyhotoví tajemnice AS JAMU. Seznámil 
senátory AS JAMU s programem zasedání, který byl jednomyslně schválen všemi přítomnými 
senátory. 

1. Schvalování návrhu neinvestiční i investiční částí rozpočtu JAMU pro rok 2023 

Kvestorka JAMU odprezentovala hospodaření JAMU za rok 2022. Hospodářský výsledek 
činil za rok 2022 2,5 mil. Kč, kdy se JAMU dostala na stav před pandemií covid-19.  
Za zmínku stojí koleje ASTORKA, které se po dvou letech dostaly do plusu, dále rektorát 
JAMU, který netvoří výdělečnou hlavní činnost, jen získal na bankovních úrocích 440 tis. 
Kč. Dále zhodnotila fondy JAMU, jejich pokles a růst v jednotlivých částech. MgA. BcA. 
Petra Vodičková, Ph.D., vznesla dotaz ohledně čerpání Fondu provozních prostředků. 
V oblasti mezd došlo k nárůstu o 2,936 % a poklesu počtu pracovníků. Nárůst rozpočtu 



JAMU pro rok 2023 činí 2,92 %. Fixní část rozpočtu činí cca 189 mil. Kč, kde došlo 
k poklesu o cca 2 mil. Kč. Ve výkonové části JAMU získala částku 47 mil. Kč, kde došlo 
k nárůstu o 10 mil. Kč. V rámci výkonové části došlo k navýšení rozpočtu vysokých škol  
ve výši 500 mil. Kč, z čehož bylo 40 mil. Kč vyčleněno na mzdy pro umělecké vysoké školy 
(na JAMU dle podílu připadá 8 mil. Kč; tedy JAMU získala další 2 mil. Kč ze zbývajících 
460 mil. Kč – celkem zmíněných 10 mil. Kč). Navýšení ON pro součásti JAMU je 
napočítáno dle navýšení v jednotlivých mzdových třídách. 
V rámci FUČ došlo k poklesu, jedná se o částku 12 284 tis. Kč (pokles 824 tis. Kč). V rámci 
celkového příspěvku jde o 248 159 tis. Kč, nárůst je o cca 7 mil. Kč a jedná se o nejnižší 
nárůst za poslední roky. Z této částky tvoří kapitalizace 3 200 tis. Kč. Pokud by se rozpočet 
počítal dle fixního a výkonového ukazatele, tak by rozdíl mezi fakultami činil 752 tis. Kč 
oproti předloženým rozpočtům (loni byl rozdíl cca 1 400 tis. Kč a 400 tis. Kč dostala HF 
jako kompenzaci do rozpočtu, tato kompenzace ji zůstala v rozpočtu i pro letošní rok).  
Ke zvýšení dochází v položce refundace na Astorku, dochází ke snížení příspěvku 
v položce ESF/ERDF a dochází ke zvýšení v položce ostatní – zejména navýšením 
rozpočtu na Sociální fond (120 000 Kč v návaznosti na růst osobních nákladů), navýšením 
rozpočtu pro Vnější vztahy o 250 000 Kč, pro OVIS 110 000 Kč, TIO 100 000 Kč (ponížení 
v podobě přesunu ve výši 32 000 Kč na DNO, celkem tedy 68 000 Kč). Dále pak navýšením 
rozpočtu pro Nakladatelství 35 000 Kč a pro Knihovnu 35 000 Kč. 
V roce 2022 nebyla využita pomoc Ukrajině (ukrajinským studentům), tato částka zůstává 
v rozpočtu odboru kvestora pro potřeby poplatků za státem daný počet zaměstnaných 
osob se zdravotním znevýhodněním. MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., vznesla dotaz 
ohledně outsourcingu služeb, které je dle slov kvestorky JAMU v řešení. MŠMT vypsalo 
výzvu z Fondu vzdělávací politiky pro vysoké školy na zvýšené náklady na energie  
(pro JAMU alokováno 8 461 tis. Kč – proto tyto náklady nejsou rozpočtovány 
v předloženém rozpočtu; o finanční prostředky již JAMU zažádala). V části CRP došlo 
k poklesu vzhledem k nižšímu zapojení do projektů, fixní zůstává PRSZ. Pro rok 2023 
došlo ke zvýšení sociálních stipendií. DKRVO činí 4,5 mil. Kč a o navýšení pro letošní rok 
2023 bylo zažádáno. V rámci FRVČ došlo k přerozdělení mezi fakulty HF 663 666 Kč, DF 
834 451 Kč. 

Kvestorka JAMU dále představila nové mzdové tarify. Prof. Jiraský vznesl dotaz,  
zda se v rámci přepočtu mezd na počet pracovníků počítá hrubá nebo čistá mzda, vždy  
se počítá mzda hrubá. Předseda AS JAMU Hroch upozornil na tabulku průměrných mezd 
bez započítání vrcholového managementu JAMU. V položce osobních nákladů dochází 
k nárůstu o 8 mil. Kč. 

Dále v rámci rozpravy se MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. dotazovala na ukazatel K 
(přijímaní a vysílání studentů v rámci mobilit), zda jde i o mobility krátkodobého charakteru. 
Odpovědí je, že se započítávají mobility delší jak 30 dnů, jak reagoval rektor Michálek. 
JUDr. Valová informovala na základě jednání v rámci RVŠ, že jiné vysoké školy byly proti 
rozšiřování mobilit o kratší doby trvání. Kvestorka JAMU informovala do budoucna  
o nastavení metodiky rozdělování rozpočtu pro fakulty dle ukazatelů A a K, které mají 
fungovat motivačně pro obě součásti. MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. se dotazovala  
na tuto metodiku, kvestorka JAMU a JUDr. Valová informovaly o motivačních částech, 
rozdělení dle výkonu RUV, bude řešeno cca na podzim 2023. Toto přerozdělení se týká 
jen fakult, nikoliv dalších součástí JAMU, jelikož jde o příjmy z výkonových ukazatelů,  
jak informovala kvestorka JAMU. V této souvislosti informoval rektor JAMU o prioritách 
RUV, kde je možné, že dojde ke změnám v rámci RUV a tato skutečnost bude 
komunikována s fakultami s dostatečným předstihem.  

JUDr. Valová konstatovala, že šlo o maximum možného v rámci rozpočtu pro rok 2023  
a poděkovala své nástupkyni na pozici kvestorky JAMU Ing. Horníčkové. 



Předseda AS JAMU ukončil rozpravu. Předseda vyzval přítomné senátory k hlasování. 
Rozpočet JAMU na rok 2023 v investiční i neinvestiční části byl jednomyslně 
schválen tak, jak byl AS JAMU předložen v Návrhu rozpočtu JAMU pro rok 2023. 

Hlasovali pro: 10 

Hlasovali proti: 0  

 

2. Schvalování návrhu novely Mzdového předpisu JAMU 

Kvestorka JAMU představila novelu Mzdového předpisu JAMU. MgA. Lucie Abou, MgA. 
BcA. Petra Vodičková, Ph.D. se dotazovaly na smluvní mzdu, zda je na fakultách, komu 
smluvní mzdu poskytne – bylo potvrzeno kvestorkou JAMU. MgA. BcA. Petra Vodičková, 
Ph.D. poukázala na typografickou chybu, která avšak v představované a upravené verzi 
nebyla, předpis byl tedy v pořádku. Dále padl dotaz ohledně počtu profesorů a docentů  
na jednotlivých katedrách a v ateliérech. JUDr. Valová na tento dotaz reagovala faktem, 
že personální politika je pravomocí fakult, kam rektorát JAMU nezasahuje a pouze 
poskytuje ON přiřazené součástem, které s touto částkou hospodaří a zvýšení počtu 
profesorů neznamená automaticky navýšení rozpočtu pro jednu nebo druhou fakultu.  
Pro optimální obsazenost pedagogických pracovišť slouží kariérní řád a personální plány  
a počty profesorů a docentů jsou ukazatelem kvality, jak poukázala Ing. Vondráčková. 

Předseda AS JAMU poukázal na podhodnocené financování vysokého školství  
a akademických pracovníků v kontrastu s regionálním školstvím. Prof. Jiraský požádal 
předsedu AS JAMU o návrh formulace za celý senát ohledně nespravedlivého odměňování 
zaměstnanců a akademických pracovníků uměleckých vysokých škol. 

Formulace předsedy AS JAMU: 

AS JAMU je hluboce znepokojen dlouhodobým podhodnoceným financováním 
vysokého školství a z toho plynoucího neadekvátního mzdového ohodnocení 
akademických, vědeckých, THP a ostatních zaměstnanců JAMU. Míra finančního 
ocenění je výrazně pod úrovní zaměstnanců základních a středních škol. Tato 
alarmující tendence vede k odlivu uměleckých a vědeckých kapacit, stejně jako 
nepedagogických profesí. Následkem může být snížení excelence 
a konkurenceschopnosti naší umělecké univerzity. 

Předseda AS JAMU ukončil rozpravu a vyzval přítomné senátory k hlasování. Návrh 
novely Mzdového předpisu JAMU byl jednomyslně schválen všemi členy senátu tak, 
jak byl AS JAMU předložen. 

Hlasovali pro: 10 

 Hlasovali proti: 0  

3. Projednávání platových poměrů akademických i neakademických pracovníků 
uměleckých VŠ 

Předseda AS JAMU za účasti zástupců odborů JAMU na zasedání AS JAMU přednesl 
postoj k celé platové situaci, která je neudržitelná, bohužel rozpočet je nastaven dle 
možností. Lze poukazovat na situaci ohledně podfinancování na veřejných platformách, 



AS JAMU vydal v tomto případě prohlášení k podfinancování veřejného vysokého školství, 
které bylo adresováno politickým činitelům, akademické obci i veřejnosti.  

Zástupce odborů JAMU B. Stehlík představil výsledky anonymního průzkumu mezi 
pedagogy JAMU ohledně jejich platové situace, např. 69 % pedagogů by nevystačilo 
s jedním příjmem. Odbory JAMU se zapojí do iniciativy Hodina pravdy,  
kdy se shromáždění uskuteční 28. března 2023 ve 12.00 před budovou HF JAMU. Ing. 
Vondráčková v této situaci dodala, že je nutné zmínit i nepedagogické pracovníky THP, 
kteří nemohou mít vedle svého hlavního pracovního poměru další zaměstnání a odbory 
musí hájit zájmy i těchto zaměstnanců. Odbory JAMU konstatovaly, že Hodina pravdy  
se vztahuje na celý personál JAMU. JUDr. Valová, jako členka RVŠ poukázala na fakt,  
že RVŠ neustále požaduje navýšení prostředků pro VŠ. Je snaha navýšit rozpočet v roce 
2023 o 900 mil. Kč, v roce 2024 o 10,8 mld. Kč a růst by měl pokračovat v dalších letech. 
Prof. Jiraský dodal, že je důležité akcentovat pokles za posledních 13 let, kdy došlo 
k poklesu podílu prostředků pro VŠ z celkového objemu prostředků pro školství o cca 1/3. 
Prof. Jiraský se dotázal rektora, zda na dobu akce Hodina pravdy vyhlásí rektorské volno, 
stejně tak Odbory JAMU tento dotaz směřovaly na rektora JAMU. Rektor JAMU vzhledem 
k zahájení festivalu SETKÁNÍ/ENCOUNTER nemůže udělit rektorské volno po čas stávky  
a shromáždění, nicméně vedení školy shromáždění podporuje.  Doc. Francán přislíbil 
v čas zahájení festivalu, a to 28. března ve 12.00, akcentovat akci Hodina pravdy. Ing. 
Vondráčková přislíbila situaci řešit na kolegiu děkanky HF JAMU, a to v pondělí 27. března, 
zda bude vyhlášeno děkanské volno na HF.  

Předseda AS JAMU ukončil rozpravu ohledně platových poměrů a také vyjádřil podporu 
iniciativě Hodina pravdy. 

4. Projednávání možných změn ve volbě akademických senátů JAMU 

Předseda AS JAMU představil dokument shrnující formy volebních systémů a fungování 
akademických senátů na jiných VŠ a požádal rektora JAMU o představení dokumentu. 
Rektor JAMU krátce dokument představil a informoval, že nejde o téma, které by mělo řešit 
vedení akademie ale AS. Předseda AS JAMU a ostatní senátoři se shodli, že aktuálně 
nastavený model je správný a adekvátní i vzhledem k velikosti akademické obce JAMU. 
MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. vznesla dotaz, zda by nebylo vhodné revidovat volební 
řád AS a umožnit navrhovat kandidáty pouze elektronicky. JUDr. Valová informovala,  
že novelizace musí být registrována Ministerstvem školství a musí tedy dojít ke změnám 
dříve před volbami.  

5. Různé 

MgA. Abou se dotazovala ohledně návrhu členů do RVŠ – za studenty byl zvolen zástupce 
DF, Vojtěch Šoula. JUDr. Valová vyzvala k návrhům pro končící funkční období rady. MgA. 
BcA. Petra Vodičková, Ph.D. se dotazovala ohledně zápisu z ustavující schůze, který je 
vyvěšen na dokumentovém serveru JAMU. 

Prof. Jiraský informoval o zahájení realizace profesního studijního programu, kde jsou jiné 
podmínky absolutoria formou bodování a zda dojde k přikročení k novele studijního  
a zkušebního řádu JAMU. JUDr. Valová v tento moment informovala o revizi a schválení 
vysokoškolského zákona parlamentem, kdy by následně došlo k revizi studijního  
a zkušebního řádu JAMU, podněty budou řešeny cca v květnu nebo červnu 2023. 

MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. poděkovala kvestorce JAMU a požádala, zda by  
do budoucna bylo možné neformální setkání ohledně debaty o rozpočtu JAMU pro členy 
AS JAMU pro širší kontext a souvislosti. Kvestorka JAMU s tímto podnětem souhlasila. 



Rektor JAMU konstatoval, že i proto je předseda AS JAMU součástí rozšířeného kolegia 
rektora pro přenos informací. 

Předseda AS JAMU všem poděkoval za účast a ukončil zasedání AS JAMU. 

 

V Brně dne 24. března 2023 

Zapsala: MgA. Daniela Peclová  

Verifikoval: MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., MBA 

 


